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Ապրիլի 13-ին տեղի ունեցավ ՀՍՍՀ ԳԱ տա-

րեկան ընդհանուր Սողովը, որին ներկա էին 

րնկ. րնկ. Կ. Ս. Դեմիրնյանր, Н. Ե. Սսւրկի-
սւււ|[ւ. Յւ. Տ. Սարզսյանբ, Լ. Ն. Նեաիսյանբ, 
ՀՍՍՀ Մինիստրների խորհրդի նախագահի տե-

ղակալ Ռ. -Р. Սվեալովան, ՀԿԿ Կենտկոմի գի-

տության և ուսումնական հաստատությունների 

բաժնի վարիլ Յա. Ի. Խաչիկյանը: ժողովը 

ներածական խոսքով բացեց ՀՍՍՀ ԳԱ պրե-

զիդենտ, ակադեմիկոս 4. Հ- Համրարձումյաէը: 
նա նշեց, որ հաշվետու տարում ակադեմիայի 

և նրա ստորաբաժանումների գործունեության 

գլխավոր ուղղությունն է եղել գիտական աշ-

խատանքի արդյունավետության և որակի հե-

տագա բարձրացումը։ Խոսելով մեր հասարա-

կության կյանքում գիտության հարաճուն դերի 

մասին, Վ. Հ. Համբարձումյանն ընդգծեց, որ 

ՀԿԿ Կենտկոմը, հանրապետության կառավա-

րությունը և ՍՍՀՄ գիտությունների ակադեմիան 

բազմակողմանի օգնություն են ցույց տալիս 

Հայաստանի գիտությունների ակադեմիային։ 

Կանգ առնելով ակադեմիայի ստորաբաժա-

նումների գործունեության վրա, Վ, Հ. Համ-

բարձում յանը նշեց հասարակական գիտություն-

ների դերը։ նա ընդգծեց Ռուսաստանի հետ 

Արևելյան Հայաստանի միավորման 150-ամյա-

կին նվիրված աշխատությունների և հայ ար-

վեստին նվիրված մի շազգային երրորդ գիտա-

ժողովի ն յա թերի կարևոր նշանակությունը է 

Անդրադառնալով ֆունդամենտալ գիտություն-

ների դերին, Վ. Հ. Համբարձում յանն ասաց, որ 

մեր Հանրապետության ժողովրդական տնտեսու-

թյան զարգացման հիմնական ուղիներով են 

որոշվել գիտական հետազոտությունները Էլեկ-

տրոնիկայի, ռադիոէլեկտրոնիկայի, քիմիայի 

և այլ բնագավառներում։ 

ՀՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի 1978 թ. 

գործունեության հիմնական արդյունքների մա-

սին զեկուցումով հանդես եկավ ՀՍՍՀ ԳԱ գլխա-

վոր գիտնա կան-քարտուղար, ակադեմիայի թըղ-

թակից անդամ Я-. Ա. Գալոյսւնը: նա ասաց, որ 

անցած տարում ՀՍՍՀ ԳԱ գիտական և կազ-

մակերպչական գործունեությունը նպատակա-

մղված է եղել 10-րդ հնգամյակում հանրապե-

տության ժողովրդական տնտեսության առշև 

դրված խնդիրների կատարմանը։ Ժողովրդական 

տնտեսության մեշ գիտության և տեխնիկայի 

նվաճումների արմատավորման ուղղությամբ 

զգալի աշխատանք է կատարվել։ Անցած տարի 

մշակվել է 482 թեմա ընդգրկող 170 պրոբլեմ։ 

Գ. Ա. Գալոյանը նշեց, որ ՀՍՍՀ ԳԱ գիտական 

հիմնարկների և արտադրական կազմակերպու-

թյունների կոլեկտիվներն ընդհանուր առմամբ 

հաշողությամ՛բ են կատարել ֆիզիկամաթեմա-

տի կական, տեխնիկական, քիմիական, երկրա-

բանական և հասարակական գիտությունների 

բոլոր հիմնական ճյուղերի գծով պլանավորված 

աշխատանքները։ 

Վերջում զեկուցողը կանգ առավ գիտական 

խորհուրդների գործունեության, գյուտարարական 

և պատենտա-լիցենզիոն աշխատանքի, կադրերի 

պատրաստման և այլ 'հարցերի վրա։ 

Հանրապետության գիտությ>ունների ակադե-

միայի գործունեության հիմնական արդյունքնե-

րի վերաբերյալ զեկուցման քննարկմանը մաս-

նակցեցին ՀՍՍՀ ԳԱ ակադեմիկոս Ա . Р . Ն ա լ -

րսւնդյանբ և ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից անդամ 

Ա. Տ. Ասլանյանը: 
Ժողովում «ГԱյրման պրոցեսներն անօրգանա-

կան նյութերի ստացման պրոբլեմում» զեկու-

ցումով հանդես եկավ ֆիզի կա մա թե մ ատ ի կա-

կան գիտությունների դոկտոր Ա. Գ. Մերժանու[ր: 
ՀՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի ընդ֊ 

հանուր ժողովում տեղի ունեցավ ՀՍՍՀ ԳԱ պար-

գևների հանձնման ամենամյա հանդիսավոր 

արարողություն։ 

Բեղմնավոր գիտական գործոմէեության հա-

մար «Մեծարման գրի» արժանացավ ՀՍՍՀ ԳԱ 

ակադեմիկոս Ա. Գ. Իոսիֆյանր: Գիտության 

զարգացման գործում ներդրած մեծ ավանդի 

համար <ГՎաստակագրով» պարգևատրվեցին 

ՀՍՍՀ ԳԱ ակադեմիկոսներ Գ. Գ. Սևակը, Գ. Р. 
0.աքփ])ջսւնյսւքւ[1, ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից անդամ-

ներ Ա. Ա. Մաթևոսյանը, Գ. Մ. Ավազանը, 
եր կր ար ան ակ ան ֊հանք ար ան ակ ան գիտություն-

ների դոկտոր.Գ. Ն. Փիշյսւէը, ֆիզիկամաթեմա-
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Ապրիլի 10-ին տեղի ունեցավ ՀՍՍՀ ԳԱ 

պատմության և տնտեսագիտության բաժան-

մ՛ունքի տարեկան ժողովք։ Բաժանմունքի գի-

տական հիմնա րկների 1978 թ. գործունեության 

մասին հաշվետու զեկուցմամբ հանդես եկավ 

պատմության և տնտեսագիտության բաժան-

մունքի ակադեմիկոս քարտուղար, ՀՍՍՀ ԳԱ 

ակադեմիկոս Գ. Р. Ղա՚՚իոշանյանր: Նա ասաց, 

որ հաշվետու տարում բաժանմունքի դիտական 

հիմնարկներն իրենց աշխատանքի հիմքում 

դնելով ՍՄԿԿ XIV համագումարի որոշումները, 

ծավալուն աշխատանք են կատարել գիտահե-

տազոտական պլանների կատարման ուղղոլ֊ 

թւամբ։ Բաժանմունքի գիտական հիմնարկները 

37 պրոբլեմների գծով մշակել են 118 թեմա, 

ավարտել են 26֊ըւ Այնուհետև Գ. Բ. Ղարիբ-

շանյանն անդրադարձավ բաժանմունքի դիտա-

կան հիմնարկների՝ տնտեսագիտության, պատ-

մության, հնագիտության և ազգագրության, 

արևելագիտության ինստիտու՛տների, բաժան-

մունքի բյուրոյի և բաժանմունքի անդամների 

գործունեությանը, նշելով ձեոք բերված հաջո-

ղություններն ու եղած թերությունները, 

Գ. Բ. Ղարիբ/անյանի զեկուցման Հուրքը ծա-

վալված մտքերի փոխանակությանը մասնակ-

ցեցին ՀԱՍՀ ԳԱ ակադեմիկոսներ Ա. 1Լ. Աւսս-

քԼլ յանբ , Լ. Ս. Ասչիկյսւքւը և Р. ն . Աոաքելյան|1: 

Նրանք հավանություն տվեցին հաշվետու զե-

կուցմանը և խոսեցին գիտական հետազոտու-

թյունների արդյունավետության և արտադրանքի 

որակի բարձրացման, դիտական կոորդինա-

ցիայի բարելավման, երիտասարդ կադրերի 

պատրաստման, գիտական գործուղումների դըր-

վածքի .և տպարանների աշխատանքի բարելավ-

ման, ազգագրական հուշարձանների ու օտար 

աղբյուրների հրատարակության անհրաժեշտու-

թյան և այլնի մասին։ Մտքերի փոխանակու-

թյունն ամփոփեց Գ. Բ. Ղարիբջանյանը։ 

ժողովում էՀայկական ՍՍՀ սոցիալ-տնտեսա-

կան զարգացման կոմպլեքսային ծրագրի մա-

սին* զեկուցմամբ հանդես եկավ ՀՍՍՀ ԳԱ 

թղթակից անդամ Ս՛. հ . 4?Ո])ան, անը: 

Ընտրվեց բաժանմունքի բյուրոյի նոր կազմ։ 

>ՍՍ.» ԳՍ. ՓԻԼԻՍՈՓԱՅՈՒԹՅԱՆ Ե4 ՐՍ.ՆԱՍԻՐՈ)'Թ8ԱՆ 
Р Աժ ԱՆ Ս՛ՈՍՍ? Ի ՏԱՐԵԿԱՆ ժ Ո՚ԼՈ֊ԼԸ 

Ապրիլի 11-ին աեէլի ունեցավ ՀՍՍՀ ԳԱ փի-

լիսոփայության և բանասիրության բաժանմուն-

քի տարեկան ժողովը։ Բաժանմունքի գիտական 

հիմնարկների 1973 թ. գործունեության մասին 

հաշվետու զեկուցմամբ հանդես եկավ փիլիսո-

վւայության և բանասիրության բաժանմունքի 

ակադեմիկոս քարտուղարի պաշտոնակատար, 

ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից անդամ Գ. ՚ Ա. Բւ֊ուտյանր: 
Զեկուցողը վերլուծեց բաժանմունքի դիտական 

հիմնարկների՝ փիլիսովւայության և իրավուն֊ 

քի, լեզվի, դրականության և արվես՛տի ինստի-

տուտների, բաժանմունքի բյուրոյի և բաժան֊ 

մանքի անդամների 1978 թ. գործունեությունըւ 

Գ. Ա. Բրուտյանը նշեց ձեռք բերված հաջողու-

թյուններն ու տեդ գտած թերությունները, խո-

սեց բաժանմունքի աոջե ծառացած խնդիրների 

մասինւ 

Հաշվետու զեկացման շարջո ծավալված մտքե-

րի վ։ ոխանա կութ յանը մասնակցեցին ՀՍՍՀ ԳԱ 

ւիոխպբեզիդենտ Ա. Ռ. Հովհաննիսյանը, ՀՍՍՀ 

ԳԱ ակադեմիկոս ներ Ա. Տ. Ղանալանյանլւ և 

Դ. Ր. Ջ սմա'.կ յսւնը: Նրանք խոսեցին աշխատան-

քային կարգապահության բարձրացման, գի-

տական կոորդինացիա յի բարելավման, գիտա-

կան հետազոտություններում ՀԱ,շվիչ տեխնի-

կայի օգտագործման, գիտական կադրերի պատ֊ 

րաաոումը բարելավելու, մեկ հատորով հայ մո-

զո:[րդի պատմությունր սվւյուռքահայությանը 

ներկայացնելու, հրատարակության ներկայաց-

վող ձեոագիր աշխատությունն երի որակը բա-

րելավելու և բազմաթիվ այլ հարցերի մասինւ 

Ժողովում գիտական զեկուցումներով հանգես 

եկան իրավագիտության դոկտոր Ա. Ա. նսւսյանր 

և ճարտարապետության դոկտոր I). 1ս. Մնսւցա-

կւսնյանբ: Ա. Ա. եսայանը խոսեց միջազգային 

իրավունքի մեչ վաղեմիության պրոբլեմի, իսկ 

Ս. 1ս. Մնա ցական յանը՝ . Ախթամարի պատկե-

րագրական համակարգի մասին է 

Ընտրվեց բաժանմունքի բյուրոյի նոր կազմ։ 

ԱՐՏԱՇԵՍ ՇԱՀՆԱԶԱՐՅԱՆ 


